
1. Valg af dirigent og fastsættelse af forretningsorden. 

Per Breckling valgt som dirigent 

Forretningsorden godkendt 

2. Beretning.  

Formandens mundtlige beretning. 

Bemærkning fra salen: 

Vi skal forholde os til nedsat skærmtid. Hvad gør vi i forhold til eksamener og chatGPT?   

 
Formanden:  

Vi kan arbejde med problematikken i Sammen om Skolen. Emnet har allerede været taget op. 
Grundtanken i 2014 var, at jo mere vi blev digitaliseret, jo nemmere bliver forberedelsen. Vi 
problematiserer også brugen af alle portalerne. 
 

Bemærkninger fra salen: 

Der er en todeling. Mindre skærmtid og ikke snyd til eksamen, men hvad er det vores elever skal ud til 
efter skolen? Der bliver afprøvet en ny måde at gennemføre skriftlig eksamen, så der ikke kan snydes. 

Vi skal prøve at gøre det til vores ven og ikke vores fjende. 

Har dykket ned i hvordan man skaber den gode arbejdsplads. En af dem er fleksibiliteten. Kan den 
ændres? 

Næstformanden: 

Indtil videre har det ikke været muligt at komme igennem med det i forhandlingerne. Skoleledernes 
argumentation er, at vi på den måde, lader de nye lærere i stikken, da der ikke vil være nogle tilbage at 
samarbejde med, når undervisningen er slut. Vi bliver ved med at fremføre vores argumentation om at 
det er nødvendigt med mere fleksibilitet, hvis vi skal fastholde og tiltrække lærere i Varde Kommune. 
Vi ved at nogle skoler allerede har stor fleksibilitet og håber at det kan være med til at sprede det 
nedefra. 

Bemærkninger fra salen: 

På TR-seminaret i tirsdags blev der sagt at man forudser at vi kommer til at mangle op til 600 
medarbejdere i 2030.  
 
KS-medlem Michael, Ansager: 

På Ansager skole har man fuld fleksibilitet. Det er fornemmelsen at ledelsen er ved at fortælle om det 
til resten af ledergruppen. 

 
Formanden:  



Vi mener også at vi kan benytte onlinemøder i et vist omfang. 
Vi har som lærere arbejdsopgaver, der gør at vi kan blive nødt til at arbejde 50 timer en uge og 30 timer 
i en anden uge, og det kræver at arbejdstiden kan tilrettelægges fleksibelt. Det kan fx være svært at 
flekse den ekstra tid der bruges i forbindelse med afviklingen af skole-hjemsamtaler, når der er faste 
komme-gåtider. Men skolelederne mener ikke, at lærerne kan håndtere fuld fleksibilitet.  

KS-medlem AnneDorthe, specialskolen;  

Her sidder vi og forbereder os i en skurvogn. Det ville være bedre, hvis vi kunne gå hjem og forberede 
os. 

Bemærkninger fra salen: 

Arbejder kredsen med fleksibiliteten fremadrettet? 

Næstformanden: 

Ja, fleksibilitet er et af de områder vi vil arbejde videre med. Vi tager det op ved hver en lejlighed der 
byder sig. Hvis vi ikke vil acceptere den nuværende aftale, kan vi opsige lokalaftalen, hvilket giver 
tilbagefald til A20. Der står der imidlertid ikke noget om fleksibilitet og tilstedeværelse i A20, hvilket 
betyder at hhv. Varde Kommune og/eller skolelederne sagtens kan beslutte at der skal være fuld 
tilstedeværelse, hvis det er det de mener er bedst. 

Formanden:  

Inden vi fik lokalaftalen, lavede vi en undersøgelse, der viste at vi har brug for mere forberedelsestid og 
sikring af den forberedelsestid vi har. Det har vi fået i et vist omfang. Det kunne være en ide at spørge 
igen, gerne i fællesskab med Varde Kommune, så vi får et tydeligt fælles billede af, hvad det er lærerne 
i Varde Kommune gerne ser forbedret i lokalaftalen. 
 
KS-medlem Michael, Ansager;  

Det kan godt blive endnu værre hvis vi opsiger lokalaftalen. 

KS-medlem Lisbeth, Ølgod: 

Der er også andre ting i lokalaftalen end fleksibilitet. 

Bemærkninger fra salen: 

Ret bliver nemt til mistillid, når der ikke er fleksibilitet. 

Varde Kommune ønsker at befolkningen er med til at komme med ideer til hvordan vi fastholder og 
rekrutterer medarbejdere i fremtiden. Varde Lærerkreds kan komme med et forslag på lærerområdet. 
 

Beretningen blev enstemmigt godkendt. 

3. Regnskab.  

Regnskaberne for 2023, 2022 og særlig fond blev fremlagt af Ginna. 

Ingen spørgsmål fra salen. 



Regnskaberne blev enstemmigt godkendt. 

4. Indkomne forslag. Vedtægtsændring fremsættes af Varde Lærerkreds for kreds 103’ s særlige fond.  

Flemming Lyhne: På kongressen vedtog man, at hvis der er et overskud i form af et frit kapitalafkast 
ved regnskabsårets afslutning i Særlig Fond, kan kapitalafkastet overføres til kredsens driftsregnskab. 
Det vil vi gerne konsekvenstilrette i vores vedtægter.  
Vores særlig fond er investeret i vores bygning, der huser kredsens kontor, så kun hvis der sker 
husprisstigninger bliver det aktuelt for os. 

Kirsten: Skal særlig fond ikke bruges til evt. strejke? 

 
Formanden: Der er sket en værdiskabelse på landsplan, så der nu står så mange penge, at man 
vurderer at der er flere end vi har brug for til en evt. konflikt. Det er kun en del af værdistigningen, der 
kan bruges til drift. Den lokale særlig fond, blev ikke brugt til lockout i 2013. 

 
Per: Hovedstyrelsesmedlem. De penge der står i Særlig Fond dækker så rigelig en 2 måneders strejke. 
I 2013 brugte DLF 700 mio. i forbindelse med lockouten. DLF har i dag 3,2 mia. i Særlig Fond 
Vedtægtsændringer gør ikke at vi har besluttet at bruge dem, men det er en mulighed for kredsen. 

Forslaget blev enstemmigt vedtaget. 

5. Budget 2024, budgetramme for 2025 og fastsættelse af kontingent for de kommende 2 regnskabsår, 
jf. vedtægternes § 5.  

Fremlægges af Ginna. Her kan man se de besparelser og kontingentstigninger som nævnt i 
beretningen. 

Michael: Fradraget for fagligkontingent stiger, så det kommer ikke til at mærkes efter skat. 

Budget 2024, budgetramme for 2025 samt kontingentet for de 2 kommende regnskabsår blev 
enstemmigt godkendt. 

6. Valg af:  

• Formand: Kim Jørgensen.  Genvalgt uden modkandidat. 

• Næstformand: Flemming Lyhne. Genvalgt uden modkandidat. 

• 4 kredsstyrelsesmedlemmer: AnneDorthe Johnsen, Bjarne Alsaker, Lisbeth L. Christensen og 
Michael Jørgensen.  Alle fire genvalgt uden modkandidater. 2 suppleanter til kredsstyrelsen. Lisbeth 
Peytz og Pia Jessen. Begge genvalgt uden modkandidater. 

• 2 suppleanter for de kongresdelegerede. 1. supp AnneDorthe Johnsen og 2. supp Bjarne Alsaker. 
Begge genvalgt uden modkandidater. 

7. Valg af 2 kritiske revisorer og 2 kritiske revisorsuppleanter. Valget gælder for 2 år.  

Ole Nielsen og John Nielsen. Begge genvalgt uden modkandidater. 

Suppleanter Peter Christensen og Helge. Begge genvalgt uden modkandidater. 



8. Evt. 

Kurt, Seniorerne: I skal vide at vi eksisterer. Der er mange aktive pensionerede lærere, og vi afholder 4 
arrangementer hvert år. 

Rudi Mariussen, Specialskolen: Tak for valget til AMR i Fælles-MED og sup. i Hoved-MED. 

 


